
Zápis z Výroční členské schůze OPT KOTVA Braník, konané dne 4.3.2024 
 

Výroční členskou schůzi zahájil v 17.50 hodin předseda OPT Ing. Pešata. Uvítal přítomné a 

vyzval je k uctění památky zemřelých kamarádů – členů OPT  Aničky Bártové, Evy Benáčkové a 

Honzy Huleše, zemřelých v průběhu roku 2023 a 2024, minutou ticha.  

 

Poté seznámil plénum s návrhem VOPT na složení pracovního předsednictva VČS ve složení: 

Ing. Svatý, Jiří Procházka, Ing. Pešata, který bude VČS řídit. 

 

Ing. Pešata seznámil VČS s návrhem programu VČS, která je volební, dle Pozvánky a požádal o 

případné připomínky či doplnění. Jelikož se tak nestalo, vyzval přítomné k odsouhlasení. 

Program byl hlasováním jednomyslně přijat. 

 

Poté následovala volba pracovních komisí VČS. VČS odhlasovala volby komisí aklamací. 

Komise pak byly zvoleny v tomto složení: 

komise mandátová: Ing. Sova Vladimír, Haláček Karel, Profous František  

komise návrhová: Šťastný Jakub, JUDr. Svobodová Pavla, Pešatová Anna st.,  

                                Pešata V. ml. j.h 

zapisovatelka : JUDr. Svobodová Pavla 

 

Předseda výboru oddílu Ing. Pešata poté přednesl Zprávu o činnosti oddílu pěší turistiky TJ  

KOTVA Braník v roce 2023.  

V roce 2023 se uskutečnily všechny plánované akce. Zlepšila se informovanost našich členů, 

neboť jsou jim zasílány mailem zápisy ze všech schůzí VOPT. Rovněž tak jsou tyto zápisy 

zveřejňovány na webových stránkách oddílu. Komunikace s VTJ je často zdlouhavá. 

V roce 2023 oddíl uskutečnil 96 akcí, z toho 53 plánovaných za účasti 633 účastníků. Plánované 

jsou jednodenní sobotní výlety vlakem či busem v počtu 18, 27 seniorských střed, 4 jednodenní 

autobusové zájezdy (Údolí Doubravy, Česká Kanada, Hradčanské stěny a Severovýchodní 

Plzeňsko) a 4 vícedenní akce. Zájem našich členů o autobusové zájezdy bohužel není dostatečný, 

takže počty účastníků se doplňují z řad hostů, většinou členů spřátelených turistických pražských 

oddílů. Předseda tímto zve naše členy k hojnější účasti na těchto akcích v letošním roce. 

Doplňkové akce tvoří nedílnou součást činnosti oddílu a v roce 2023 jich bylo uskutečněno 37, 

z toho 34 jednodenních a 3 vícedenní a zúčastnilo se jich celkem 276 účastníků. Na vedení akcí 

se podílelo celkem 25 vedoucích, kterým patří velký dík. Předseda OPT dále apeloval na 

stávající členy oddílu, aby aktivně oslovovali své známé a své rodinné příslušníky a pokusili se o 

nábor nových členů do našeho oddílu, jehož věková struktura velmi stárne. Předseda rovněž 

poděkoval členům výboru OPT za jejich obětavou práci pro oddíl v roce 2022. Zhodnotil rovněž 

práci výboru OPT za uplynulé funkční období a konstatoval, že díky iniciativnosti jednotlivých 

členů a výboru a obětavosti nejen členů výboru, ale i dalších členů OPT se podařilo vytvořit 

velmi atraktivní a pestrou činnost celého oddílu. 

V další části Zprávy o činnosti seznámil předseda oddílu členy s hospodařením oddílu v roce 

2023.   

Výdaje oddílu činily v roce 2023 53 693,75 Kč, z toho výročka stála 5 795,79 Kč, autobusy  

53 650,-- Kč, ostatní výdaje 2 247,96 Kč, příspěvek od TJ na dopravu snížil výdaje o 8 000,-- 

Kč. Příjmy činily celkem 54 470,--Kč, z toho členské příspěvky 5 520,--Kč, autobusy příjem 

35 950,--Kč, sponzorské dary 13 000,--Kč. Oddíl tak vykázal ke konci roku zisk ve výši 776,25 

Kč. Převod přebytků z minulých let tak činí k 31.12.23 13 487,--Kč.  

Předseda OPT poté poděkoval dvěma sponzorkám oddílu, které si přejí zůstat v anonymitě za 

jejich dar, který přispěl nemalou měrou k dobrému výsledku hospodaření oddílu. 

Zprávu o činnosti oddílu poté předseda OPT ukončil přáním všeho dobrého, zejména pevného 

zdraví a krásných zážitků s oddílem při putování po naší vlasti.  



 

Jako další bod VČS byl Návrh rozpočtu OPT na rok 2024, vypracovaný hospodářkou VOPT 

Aničkou Pešatovou st. Byly navrženy tyto rozpočtové položky:  

Výdaje -  55.000,--Kč  výdaje na autobusové zájezdy 

                  6.000,--Kč  náklady Výročky 

                  2.000,--Kč  dobné nákupy a služby 

              -  8.000,--Kč   příspěvek TJ KOTVA na činnost 

               55.000,--Kč   CELKEM 

Příjmy -   40.000,--Kč  tržby ze zájezdů  

                  6.000,--Kč  členské příspěvky 

                  9.000,--Kč  ostatní příjmy (sponzoring apod.) 

                55.000,--Kč  CELKEM 

Rozpočet je plánován jako vyrovnaný, disponibilní přebytek z minulých let činí 13.487,-- Kč. 

Předseda  Ing.Pešata apeluje na členy OPT aby zvážili možnost sponzorování činnosti svého 

oddílu částkami v jakékoli, třeba i menší výši. 

 

Ing. Svatý  v dalším bodě jednání představuje Plán činnosti oddílu pěší turistiky na sezonu 

jaro-léto 2024. Vedoucí plánovaných akcí pak stručně seznamují členstvo s jednotlivými 

akcemi. Předseda OPT zve členy k účasti na autobusových zájezdech s příslibem přívětivých 

cen. Ing. Svatý upozorňuje na časté změny v jízdních řádech a doporučuje v případě pochybností 

spojit se s vedoucím akce, který bude mít aktuální informace. 

 

V dalším bodě jednání seznamuje předseda OPT přítomné s členskými povinnostmi pro rok 

2024 s výší členských příspěvků do TJ, které jsou naštěstí ve stejné výši jako v uplynulém 

roce. Přesto konstatuje, že jejich výše v kategorii 19 až 70 let nám odrazuje případné zájemce o 

členství v našem oddíle. 

 

Následuje Diskuze. 

Ing. Pešata – předkládá návrh VOPT na udělení Čestného členství v OPT pí. Martě  

                      Škodové. Návrh je přijat potleskem. 

                      Dále předkládá návrh VTJ  

 KOTVA na udělení Čestného členství v TJ  

                      p. Ing. Miloši Svatému za velmi mnohaletou práci v OPT a propagaci TJ  

                      v oblasti turistiky. Návrh je přijat potleskem.      

Další diskuzní příspěvky nejsou, proto předsedající diskuzi ukončuje. 

 

Následuje Zpráva Mandátové komise, kterou přednesl Ing. Sova. Konstatuje, že bylo 

pozváno 53 členů, přítomno je 38 členů, což je 72 %, takže Výroční členská schůze je usnášení 

schopná.    

 

Následují Volby do výboru OPT na funkční období 2024-2027. Předsedkyně Volební komise 

pí. Milena Tůmová seznamuje přítomné s kandidáty na členství ve VOPT na toto funkční 

období. Jsou to tito kandidáti : Novotná Magdalena, Pešatová Anna st., JUDr. Svobodová Pavla, 

Škodová Marta, Černý Ivo, Haláček Karel, Ing. Pešata Václav, Profous František, Procházka Jiří, 

Ing. Sova Vladimír, Ing. Svatý Miloš, Šťastný Jakub. 

Přítomní členové VČS poté volí způsob volby do VOPT a to aklamací a en block. Poté 

pí. Tůmová vyzývá přítomné členy k volbě výboru. Konstatuje, že výbor OPT na funkční 

období 2024-2027 byl zvolen jednomyslně. Výsledek je přijat potleskem. 

 

Následuje krátká přestávka na volbu předsednictva VOPT, které VOPT vybírá ze svého středu. 

M. Tůmová oznamuje výsledek hlasování VOPT o složení předsednictva: 



Předseda VOPT: Ing. Václav Pešata st. 

Místopředsedkyně: JUDr. Pavla Svobodová 

Místopředseda : Ing. Miloš Svatý 

Místopředseda : Jakub Šťastný 

Následuje potlesk. 

         

Volba delegátů na Konference TJ v roce 2024 – VČS OPT Kotva se usnesla, že pověří 

jmenováním delegátů výbor OPT, neboť nelze dopředu predikovat dispozice jednotlivých 

delegátů v uvedeném termínu. 

 

Jakub Šťastný poté přednesl návrh na usnesení Výroční členské schůze OPT KOTVA Braník 

z.s. a dává o něm hlasovat. Návrh byl následně hlasováním jednomyslně přijat. 

 

Na závěr předseda OPT Václav Pešata vyjádřil potěšení, že jsme se mohli zase sejít a popřál 

všem, abychom se mohli v plné síle a zdraví scházet na našich putováních naší krásnou zemí a 

popřál všem velké AHOJ!!!!! 

 

Po oficiálním ukončení schůze v 19.00 hodin je podáváno občerstvení z restaurace Kotva 

v Braníku. Je podáván řízek se šťouchanými bramborami. Poté se účastníci schůze rozcházejí k 

domovům   

 

V Praze, dne 4.3.2024                                              Zapsala :  JUDr. Pavla Svobodová 

                                                                                  

 

Přílohy: Zpráva o činnosti OPT v roce 2023, Přehled akcí r.2023, Rozpočet OPT pro rok  

              2024, Usnesení VČS OPT KOTVA Braník, Výbor OPT 2024-2027  

 


